
Vážení občané Rasošek, 

reaguji na vystoupení Ing. Stanislava Čermáka na veřejném představení našeho záměru dne 

20. 6. 2023. Očekával jsem, že z jeho pozice - člena stavebního výboru, budou vzneseny věcné a odborné 

připomínky, námitky či dotazy k námi představenému záměru, o kterých bude možné diskutovat. Bohužel, 

vystoupení p. Čermáka obsahovalo řadu nepravd, polopravd či chybných informací zřejmě s cílem vyvolat ve 

vás obavy a pošpinit naše jméno.  

Dovolte mi tedy uvést věci na pravou míru. 

Pokud se týká pozemků u vojenského hřbitova v Josefově, tak nikdy nebylo naším záměrem tyto 

pozemky využít k výstavbě FVE, jak uvádí p. Čermák. Naopak, a toto je lehce ověřitelné například u ředitele 

NPÚ Ing. Jiřího Balského, kde jsme naši snahu prezentovali, chtěli jsme a nadále i chceme uvedené pozemky 

odkoupit a zbavit rychle rostoucích dřevin tak, aby byl opět navrácen pohled na vojenský historický hřbitov. 

V další části Ing. Čermák uvedl, že skončily naše příspěvky obcím Lično a Choustníkovo Hradiště 

z důvodu, že se příspěvky obcím nemohly zaúčtovat do nákladů, ale musely se platit ze zisku. Toto rovněž není 

pravda. Jednak od počátku příspěvky obcím byly hrazeny ze zisku, ale především nedošlo ani k jejich ukončení 

v době, kdy stát retroaktivně (se zpětnou platností) změnil podporu výroby z FVE (jen pro představu došlo 

ke zkrácení našich příjmů (nikoliv zisku) ze strany státu v jednotlivých letech až o 30 %). Přesto naše příspěvky 

obcím nadále trvaly a přesáhly částku 4,5 mil. Kč. Mimo tuto přímou finanční podporu jsme v Choustníkově 

Hradišti v dalších letech financovali výstavbu parkoviště, sjezdu a chodníku ke hřbitovu v hodnotě 1,6 mil. Kč. 

Rovněž si dovolím podotknout, že žádná z těchto podpor obcím nebyla nikdy podložena víceletou smlouvou 

(jako je tomu v případě návrhu nynější investorské smlouvy pro obec Rasošky), nýbrž jsme na každou 

jednotlivou podporu uzavírali s obcí jednoroční smlouvy – sami dobrovolně. 

Nikdy jsme naši veřejnou podporu příliš neprezentovali, což byla možná chyba. Proto mi nyní dovolte 

uvést alespoň základní výčet finančně podporovaných subjektů z posledních let – obce Lično, Choustníkovo 

Hradiště, Rasošky a Vlkov, Oblastní charita ČK, Nadační fond Alzheimer, Česká společnost ornitologická, Český 

svaz včelařů, Člověk v tísni, ZOO Dvůr Králové, KPJ Josefov, sportovní oddíly HC a FK Jaroměř a řada dalších. 

Za celých více než 30 let podnikání jsme vždy svým dodavatelům, zaměstnancům, státu, bankám a dalším 

partnerům řádně včas platili, žádná z našich firem neskončila v konkurzu či likvidaci. 

Věřte, že nás proto velmi mrzí tato snaha pošpinit naše jméno a to i z důvodu, že těmto lžím řada lidí 

tleskala. Opravdu si někdo může myslet, že bychom chtěli využít tzv. „bílého koně“, jak naznačuje Ing. Čermák? 

Opravdu si někdo myslí, že bychom nedodrželi závazky vyplývající z návrhu investorské smlouvy? 

Bohužel nemůžu přejít i naprosto nemístnou poznámku o intervenování taškami s pečivem. Nikdo 

z členů památkové rady při jejím klíčovém jednání nic z našich výrobků neobdržel. Opravdu si někdo může 

myslet, že bychom byli tak naivní a přesvědčili někoho taškou s pečivem? Na druhou stranu stejně tak jako je 

slušné při běžném jednání či návštěvě nabídnout něco k pití, občerstvení, tak považujeme i my za slušnost 

a do jisté míry i pekařskou hrdost nabídnout něco z našich výrobků. A nezastíráme, že tyto vzorky našich 

výrobků dostávají všichni naši partneři a nespatřujeme v tom nic nemorálního, naopak snad dobrou reklamu 

našemu pekařskému řemeslu. 

K další zmínce Ing. Čermáka týkající se produkce pečiva z naší pekárny pro supermarkety uvádím toliko 

- v prvé řadě naše výrobky denně dodáváme do více než 1500 odběrných míst, mezi kterými jsou nejen 

supermarkety, ale především běžné větší či menší obchody, spotřební družstva (Konzumy a Jednoty), školy, 

školky, nemocnice, pečovatelské domy a řada dalších. Ano, dodáváme výrobky do supermarketů, ale vězte, 

že toto představuje menší část naší produkce. Zároveň se u výrobků snažíme o  maximální kvalitu, a to bez 

rozdílu, kam jsou dodávány. V našich pekárnách zpracováváme výhradně českou mouku, částečně z produkce 



rasošského „družstva“, mák a kmín dokonce výhradně. K strašení lidí obilím z Ukrajiny či pečením pečiva 

pro bioplynové stanice se už raději nevyjadřuji. 

Také mi dovolte vyjádřit se i k několika věcným připomínkám k uvedenému záměru.  

Jak jistě Ing. Čermák jako člen stavební komise dobře ví, k případné výstavbě FVE se samozřejmě 

vyjadřují všechny příslušné instituce, mezi kterými je mimo jiné i Úřad pro civilní letectví, a proto je bráno 

v potaz i stávající blízké letiště v Josefově. To, že se nejedná o nic neobvyklého, mimo jiné dokládá řada 

existujících fotovoltaických elektráren v podobných lokalitách, mezi kterými je možné zmínit FVE v Brně – 

Tuřanech rozkládající se na 40 ha v bezprostřední blízkosti mezinárodního letiště. 

K investorské smlouvě si dovolím uvést alespoň tyto zásadní věci. V první řadě se jedná o návrh a takto 

to bylo i uvedeno při předložení zastupitelům všech tří obcí v dubnu letošního roku. Jedná se o partnerský 

projekt (investora s obcí) běžný v Rakousku či Německu. Byli a jsme připraveni v případě zájmu projednat 

jednotlivé body, odstranit případné nejasnosti a doplnit vše potřebné, tak jak to takto významné smlouvy 

vyžadují.  

Pokud tedy není pro Ing. Čermáka zřejmé, co znamená rozpočet obce a že to v žádném případě nemůže 

být rozdíl mezi příjmy a výdaji, mohl se jednoduše zeptat, ať už na jednání, na kterém byl v dubnu přítomen, 

tak i kdykoliv poté. Zvolil ovšem jinou cestu – cestu překrucovat fakta a strašit přítomné občany. Námi navržený 

finanční příspěvek pro obce (5 mil. Kč ročně) a pro občany (3 tis. Kč ročně), tedy celkově přesahující 200 mil. 

Kč za dobu provozu FVE, záměrně a posměšně nazývá „drobnými“ pro obce a občany. 

Rovněž jsme jednoznačně několikrát deklarovali, že v případě realizace projektu dojde k přesunutí 

sídla společnosti Agrivolt do Rasošek tak, aby mimo jiné veškeré další finanční výhody z daňového určení 

plynuly právě do vaší obce. Hlavním důvodem pro stávající stav je to, že jsme v současné době nechtěli více 

administrativně zatěžovat naše zaměstnance „družstva“ v Rasoškách. 

K vlastní podobě agrivoltaiky - chceme propojit výrobu z obnovitelných zdrojů spolu se zemědělskou 

činností v podobě utlumeného hospodaření na daných pozemcích. Mnohými negativně vnímanou vizuální 

stránku chceme eliminovat vhodnou výsadbou, obnovením původních krajinných prvků a odstupovými 

vzdálenostmi od bydlení. Jako reálný příklad hospodaření jsme uvedli FVE Ralsko (55 MW), kde je na rozloze 

přibližně 100 ha chováno stádo cca 1000 ovcí. Původní zvířata jsou tedy prioritně naším záměrem, nikoliv chov 

lam či alpak. Ty sice máme také u naší pekárny v Ličně spolu s highlandským skotem, ale opravdu jen 

v jednotkách kusů. 

K připravovanému záměru Agrivolt Rasošky budou v průběhu prázdnin spuštěny internetové stránky, 

na kterých budou dostupné základní informace a kde budou uvedeny a zodpovězeny nejčastější dotazy – 

včetně nově schválené možnosti sdílené komunitní energie, výkonu myslivosti, vlivu na mikroklima, hlodavce 

apod. Zároveň netvrdíme, že nyní známe na vše odpověď, ale jsme připraveni dané věci relevantně prověřit 

a s výsledkem vás seznámit. V případě zájmu nabídneme i exkurzi na některou z našich FVE a pekárenských 

provozů v Ličně či Choustníkově Hradišti. 

Pokud jde o samotný záměr výstavby FVE, tak znovu zdůrazňuji, že se jedná o nabídku pro uvedené tři 

obce. A je jen na rozhodnutí vás občanů, zda chcete využít dané příležitosti, či nikoliv.  

Dovoluji si vás závěrem požádat o dvě věci. Zaprvé, aby veškerá diskuze byla vždy věcná, nesměřovala 

k urážkám, pomluvám, nepravdám a napadání druhých. A zadruhé, ať bude rozhodnutí vás občanů jakékoliv, 

respektujme názor toho druhého. Važme si, že máme možnost svobodně se rozhodnout a nezneužívejme toho 

práva. I my budeme respektovat toto vaše svobodné rozhodnutí a bez ohledu na jeho výsledek, budeme i 

nadále podporovat dané obce, tak jak tomu bylo doposud. 

Děkuji. S úctou a respektem    Ing. Bedřich Syrovátko 


